
آغــاز تولیــد نانهــای حجیــم و
ــل در ــا آرد کام ــم ب نیمهحجی

اصفهان

ماهانه ۳۰۰۰ تن آرد در بین واحدهای تولید نانهای حجیم و نیمه
حجیم توزیع میشود که در صورت تامین آرد واحدهای تولیدی و توزیع
عادلانه آن، میزان مصرف مردم اصفهان در سال به ۲۵ درصد خواهد

رسید.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا؛ با توجه به مصوبه کمیسیون اصل ۹۰ مجلس در شهریورماه
امسال مبنی بر اختصاص یک تا سه آسیاب در هر استان به تولید آرد
کامل و اشاعه آن بین نانوایان، تولید نانهای حجیم و نیمهحجیم در

اصفهان با آرد کامل آغاز شد. 

مسعود قجاوند، رئیس اتحادیه نانهای حجیم و نیمه حجیم استان
اصفهان اظهار کرد: ۲۰ درصد مصرف نان مردم اصفهان در سال به
نانهای حجیم و نیمه حجیم اختصاص دارد که روزانه به این میزان

مصرف نیز اضافه میشود.

وی ادامه داد: ماهانه ۳۰۰۰ تن آرد در بین واحدهای تولید نانهای
حجیم و نیمه حجیم توزیع میشود که در صورت تامین آرد واحدهای
تولیدی و توزیع عادلانه آن، میزان مصرف مردم اصفهان در سال به ۲۵
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درصد خواهد رسید.

رئیس اتحادیه نانهای حجیم و نیمه حجیم استان اصفهان از استقبال
اقشار مختلف مردم به ویژه جوانان و افراد میانسال به مصرف نانهای
حجیم و نیمه حجیم خبر داد و افزود: با تغییر ذائقه مردم به سمت
غذاهای فست فودی، واحدهای تولیدی نانهای حجیم و نیمه حجیم با آرد

کامل و خمیر ترش در سطح استان اصفهان  را افزایش دادهایم.

وی همچنین اعلام کرد: بالای ۲۵۰ کارگاه تولید نانهای حجیم و نیمه
حجیم در استان اصفهان وجود دارد و در این باره افزود: تولید
نانهای حجیم و نیمه حجیم بین ۵۰۰۰ فروشگاه استان، توزیع و بدست
مردم میرسد. همچنین، صادرات نانهای حجیم و نیمه حجیم با قیمتهای

دستوری امکانپذیر نیست.

وی خاطرنشان کرد: در سالهای گذشته واردات نانهای حجیم ونیمه حجیم
به اصفهان صورت میگرفت که طی سالهای اخیر به دلیل افزایش تولیدات

به صفر رسیده است.

رئیس اتحادیه نانهای حجیم و نیمه حجیم استان اصفهان خواستار شکل
گیری عرضه و تقاضا در بازار تولید نانهای حجیم و نیمه حجیم شد و
افزود: تولید کنندگان حاضر به خرید گندم آزاد از کارخانجات در یک
قرداد توافقی شدهاند که متاسفانه با قیمتهای دستوری قیمت هر قرص
نان که در سال گذشته باید ۴۰۰۰ تومان مصوب میشد به ۲۸۰۰ تومان
رسید. علاوه بر این، در حال حاضر با کمبود کارگر در واحدهای
تولیدی نانهای حجیم و نیمه حجیم مواجه هستیم، زیرا کمتر کسی حاضر
به فعالیت به مدت هشت ساعت در این واحدها با  تحمل ۴۰۰ درجه

حرارت میشود.

سرویس خبری: صنعت غذا

منبع: ایسنا
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حسـین پیرمـوذن:اصلاح سیاسـتهای
ارزی، مطالبه مهم بخش خصوصی از

دولت است

نایبرئیس اتاق ایران با اشاره به مشکلاتی که پیمانسپاری ارزی و
تعلیق کارتهای بازرگانی برای فعالان اقتصادی و صادرکنندگان ایجاد
کرده است، اصلاح سیاستهای ارزی را مطالبه مهم بخش خصوصی از دولت

عنوان کرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی”اگروفودنیوز”، نایبرئیس
اتــاق بازرگــانی، صــنایع، معــادن و کشــاورزی ایــران گفــت: لغــو
پیمانسپاری ارزی برای صادرکنندگان، تکنرخی شدن ارز و تغییر سیاست
نظام چند نرخی ارز مهمترین مطالبه فعالان اقتصادی و پیام بخش

خصوصی کشور به دولت است.

حسین پیرموذن در صد و بیست و دومین نشست شورای گفتوگوی دولت و
بخش خصوصی استان اردبیل افزود: تعلیق کارتهای بازرگانی به خاطر
پیمانسپاری ارزی بیشترین ضربه را به صادرات مخصوصاً در حوزه
محصولات کشاورزی و کشاورزانی وارد کرده که بهترین محصولات را تولید

میکنند.

وی با اشاره به صحبتهای اخیر رئیسجمهوری که بزرگترین مشکل کشور
را قیمت ارز عنوان کرده است، افزود: سیاست نظام چند نرخی ارز
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موجب ناکارایی، عدم تخصیص بهینه منابع و ترویج فساد و رانت
اقتصادی میشود و اگر در کشور به دنبال توسعه صادرات و رونق تولید

هستیم تکنرخی شدن و تثبیت قیمت ارز میتواند راهگشا باشد.

نایبرئیس اتاق ایران ادامه داد: تهیه و خرید مواد اولیه از بازار
با نرخ آزاد توسط صادرکنندگان از یکسو و از سوی دیگر الزام به
ثبت ارز صادراتی در سامانه نیما و قیمتگذاری ارز حاصل از صادرات
با نرخ نیمایی و تفاوت میان این دو نرخ تولید و صادرکننده را

ً راه صادرات در کشور را مسدود میکند. متضرر کرده و عملا

پیرموذن تأکید کرد: تکنرخی شدن ارز بزرگترین مطالبه فعالان
اقتصادی و پیام بخش خصوصی به دولت است و تفاوت معنادار نرخ ارز
نیمایی و بازار آزاد از مهمترین عوامل تأثیرگذار در کاهش قدرت
رقابتپذیری تولیدکنندگان و صادرکنندگان در بازارهای هدف صادراتی

است.

کشـاورزان پیشـرو پلـی میـان بخـش
تحقیقات و مزارع هستند

رییس سازمان جهاد کشاورزی خوزستان با بیان اینکه کشاورزان پیشرو،
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پلی میان بخش تحقیقات و مزارع در خوزستان هستند، گفت: تولید بر
مبنای علم در دستور کار کشاورزان خوزستانی قرار گیرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از ایسنا؛ مجید نبی پور در مراسم سی و هفتمین دوره شناسایی،
انتخاب و معرفی برگزیدگان بخش کشاورزی استان در سال ۱۴۰۱ اظهار
کرد: اگر دنیایی از مصالح پراکنده داشته باشیم ولی مصالح به
درستی در کنار یکدیگر قرار نگیرند نمیتوانند ساختمان مورد هدف را

بسازند.

وی افزود: مملکتی که میخواهد پیشرفت کند باید در مسیر توسعه قرار
گیرد و برای قسمتهای مختلف آن برنامهریزی علمی شود.

نبیپور بیان کرد: تولید غذا یکی از اموری است که بر مبنای علم،
برنامه و پژوهش محقق میشود و برای تولید یک رقم سازگار با محیطی
خاص، سالها پژوهش و تحقیق میشود تا به دست کشاورز برسد و در

مزرعه اجرا شود.

وی عنوان کرد: یکی از ارکانی که باید در برنامهریزیها مورد توجه
ویژه قرار گیرد دستیابی به امنیت غذایی است که این مهم میسر
نخواهد شد مگر با برنامهریزی، پژوهش و انتقال یافتههای علمی به

مزارع و بخش تولید.

نبیپور کشاورزان و محققان را پلی برای گذشتن از موانع تولید
دانست و گفت: علم و پژوهش باید به کشاورزان پیشرو منتقل شود تا

در مزرعه به عنوان یک دانشگاه اجرا و نتیجه لازم حاصل شود.

رییس سازمان جهاد کشاورزی خوزستان اظهار کرد: اگر یک کشاورز یا
مدیر نسبت به برخی موارد ضروری بیتفاوت باشد باید مسئولیت آن را

بپذیرد و به خاطر کوتاهی در تولید در محکمه الهی پاسخگو باشد.

بر اساس این گزارش؛ وی بر ضرورت تجلیل از کشاورزان پیشرو تاکید
کرد و بیان کرد: همه اجزا باید همکاری لازم را داشته باشند تا
مملکتی پیروز و سربلند داشته باشیم. کشاورزان پیشرو، پلی میان
بخش تحقیقات و مزارع در خوزستان هستند و تولید بر مبنای علم در

دستور کار کشاورزان خوزستانی قرار گیرد.

در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین عبدالامیر رجب پور مسئول حوزه
نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد کشاورزی خوزستان نیز با بیان
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اینکه در جهانبینی مسلمانان دو ساحت دنیوی و اخروی برای ما در
نظر گرفته شده است، اظهار کرد: همه مسلمانان باید در همه
فعالیتها و کارهای خود هر دو ساحت را به شکل مساوی و مطلوب در

نظر داشته باشند.

وی بر تاکید خداوند متعال بر مبحث زراعت و کشت و کار اشاره و
بیان کرد: در سازمان جهاد کشاورزی علاوه بر تلاشی که برای رشد
تولید و دستیابی به امنیت غذایی صورت می گیرد، نگاهی مکتبی،

معنوی و اخلاقی نیز به مباحث وجود دارد.

کشاورزان نمونه خوزستان تجلیل شدند
وزارت جهـاد کشـاورزی در ١۴٧ رشتـه بهرهبـرداران مختلـف را مـورد
ارزیابی قرار داده که این بهرهبرداران ابتدا در کمیته شهرستانی
شناسایی و سپس در کمیته استانی مورد ارزیابی قرار گرفته و در

نهایت در کمیته ملی انتخاب شدند.

استان خوزستان موفق شد در ٧٠ رشته دارای نمونه برتر شود و از این
تعداد در هشت رشته سیستم آبیاری بارانی، تسهیلگر زن روستایی،
شرکت تولید و فرآوری بذر گندم و جو، کلزای آبی اقلیم گرم و
معتدل، تولیدکننده گندم آبی اقلیم گرم و معتدل، صیاد ماهیان
تجاری، پرورش دهنده ماهیان گرمابی و تولیدکننده قارچ خوراکی به

عنوان نمونه ملی انتخاب شدند.

۱۰ نفر از کشاورزان خوزستانی در رتبه دوم و ١۵ نفر در رتبه سوم
در سطح ملی قرار گرفتند.

در این آیین از عبدالعلی پیرو، عبدالکریم چگنی، محسن امامی، حمزه
دریس پور، مجتبی آل کثیر، عبدالکریم عباسی، کریم چنانی و بهجت

حیاتی به عنوان کشاورزان نمونه ملی تجلیل شد.

سرویس خبری: کشاورزی

منبع: ایسنا
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رئیس اتاق تبریز: تولید ثروت،
تنهـا راه نجـات اقتصـاد کشـور/
دولت باید به بخش خصوصی اعتماد

کند

نشست خبری هیئترئیسه اتاق بازرگانی تبریز با اصحاب رسانه استان
آذربایجانشرقی برگزار شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، رئیس
اتاق بازرگانی تبریز در این نشست بر ضرورت مصرف منابع استان

آذربایجانشرقی برای منافع استان تأکید کرد.

یونس ژائله با انتقاد از شرایط موجود و خروج عایدی و منافعِ
منابع استان گفت: منابع استان باید صرف استان شود.

وی افزود: اگر تمام منابع و نیروها حول محور اقتصاد متمرکز شود
نتایج خوبی خواهیم گرفت.

ژائله اظهار داشت: تبریز همواره محور اقتصاد کشور بوده است و
اتاق تبریز خوشبختانه توانسته است گامهای مؤثری برای ارتقاء
جایگاه تبریز در اقتصاد کشور بردارد، هرچند شرایط فعلی مورد
رضایت نیست ولی در تلاش هستیم تا مشکلات موجود را به حداقل رسانده
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و سهم صادرات استان را در سال آینده افزایش دهیم.

وی ادامه داد: اقدامات درخور و قابل تأملی در اتاق انجام شده و
بهزودی شاهد خبرهای خوب و رشد بخش صنعت استان خواهیم بود.

ضرورت اجرایی شدن اصل ۴۴ قانون اساسی
رئیس اتاق تبریز بر توسعه مدیریت جهادی در استان به عنوان
راهکاری برای برونرفت از شرایط فعلی تأکید و ابراز امیدواری کرد:
دولت با اعتماد به بخش خصوصی و واگذاری مسئولیتها و بومیسازی
اقتصاد و تحقق اصل ۴۴ قانون اساسی، سبب شکوفایی اقتصاد کشور شود.

یونس ژائله تداوم شرایط موجود را زمینهساز افزایش معضلات و مشکلات
بخش اقتصاد دانست و با بیان اینکه حل ریشهای بسیاری از مشکلات
موجود، خارج از توان استان و منحصر به سیاستگذاریهای کلان است،
اظهار داشت: امیدواریم تصمیمات عاقلانه دولت سبب کاهش چالشها و

زمینهای برای ممانعت از ایجاد مشکلات جدید باشد.

تولیـد ثروت، تنهـا راه نجـات اقتصـاد
کشور

وی تنها راه عبور از بحران و نجات اقتصاد کشور را تولید ثروت
دانست و افزود: در بحث تولید ثروت دچار مشکل شدهایم و این امر

جامعه را دچار تنش کرده است.

رئیس اتاق تبریز افزود: مشکلات عدیده بخش تولید کشور نتیجه سالها
مدیریت بد در بخش دولتی بوده است، از سامانهبازیها بگیرید تا
وجود عدهای که بهجد در تلاشند تا مجموعههای دلسوز و فعال را نابود

کنند.



نقـش رسـانه در امیـدآفرینی بسـیار جـدی
است

وی بر همراهی و همدلی بخش رسانه و تشکلهای مردم نهاد و بخش صنعت
برای حل این مشکلات تأکید کرد و ادامه داد: باید برای نیل به این
هــدف مسائــل شخصــی را کنــار بگذاریــم و فــارغ از هرگــونه نگــاه
مغرضانهای، سبب امیدآفرینی در جامعه شویم. جامعه ایران با کمک
مردم میتواند بحرانهای اقتصادی که نتیجه تحریمهای ظالمانه است را

پشت سر بگذارد.

حمــایت از نخبگــان و اســتارتآپها از
اولویتهای اتاق تبریز

رئیس اتاق تبریز اظهار داشت: اتاق تبریز مصمم به بهرهمندی از
توان و ظرفیتهای نخبگان و استارتآپها برای افزایش تولید و صادرات
است و مرکز شتاب تبریز با هدف حمایت از ایدهها در این مسیر شکل

گرفته است و بهزودی وارد فاز عملیاتی خواهد شد.
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یونس ژائله با اشاره به توافقهای صورت گرفته با مراکز علمی و
مهارتی استان با هدف ارتقا مهارتها و تربیت نیروی متخصص برای بخش
صنعت و تولید، ادامه داد: استان در شرایط فعلی بهشدت نیازمند

نیروی متخصص است.

وی خاطرنشان کرد: اتاق تبریز با نگاهی جدی به احیاء مسئولیتهای
اجتماعی خود تلاش دارد تا بر توسعه اشتغالزایی بهعنوان راهکاری

مؤثر برای تولید ثروت و کاهش فقر متمرکز شود.

ژائله با اشاره به تنوع موجود در سبد صادراتی ایران، آن را نقطه
قوتی برای کاهش آسیب به بخش صادرات دانست و گفت: خوشبختانه شاهد

افزایش در تنوع سبد صادراتی و استقبال از کالاهای ایرانی هستیم.

رئیس اتاق بازرگانی تبریز از تلاشهای جدی برای افزایش نقش مؤثر
آذربایجان در حوزه صادرات خبر داد و بر نقش افزایش تعامل با دنیا

برای تحقق این هدف تأکید کرد.

وی با اشاره به توسعه کریدورهای تجاری همانند جلفا _ نخجوان گفت:
امیدواریم با این اتفاق خوب حجم ترافیک کاری مرز بازرگان کاهش

یافته و شرایط برای فعالیت تجار تسهیل شود.

وی در پاسخ به سؤالی مربوط به کارتهای بازرگانی که بهعنوان کارت
یکبار مصرف و اعتباری شناخته میشود، گفت: مسئله کارتهای بازرگانی
از دغدغههای جدی اتاق تبریز است و سختگیریهای لازم در این حوزه در
دستور کار قرار دارد، چرا که معتقدیم اهلیت برای فعالان اقتصادی
بسیار مهم است و این قانون باید توسط وزارت صمت اصلاح شود./اتاق

بازرگانی تبریز

سرویس خبری: صنعت غذا

ــاران ــات چایک ــد مطالب ۹۰ درص
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پرداخت شد

مدیراجرایی سندیکای چای گفت: ۹۰ درصد مطالبات چایکاران پرداخت شد
و تنها ۱۰ درصد باقی مانده که به مرور پس از فروش چای کارخانجات

واریز میشود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از باشگاه خبرنگاران جوان؛ صادق حسنی از پرداخت ۹۰ درصد مطالبات
چایکاران خبر داد و گفت: دولت ۱۰۰ درصد قدرالسهم خود را پرداخت
کرده و تنها بخشی از قدرالسهم کارخانجات مانده که به مرور پس از

فروش چای کارخانه ها به حساب چایکاران واریز می شود.

او نـرخ کنـونی هرکیلـو چـای تجـاری بـرای صـادرات را ۳۰ تـا ۵۰
هزارتومان اعلام کرد و افزود: قیمت کنونی هرکیلو چای بهاره برای

مصرف کننده ۱۰۰ تا ۲۵۰ هزارتومان است.

حسنی درباره آخرین وضعیت واردات چای گفت: بنابر آمار گمرک در ۱۱
ماهه امسال ۳۸ هزارتن چای وارد و ۱۴ هزارتن چای صادر شده است.

مدیراجرایی سندیکای چای افزود: بنابر آمار در ۱۱ ماهه امسال ۴۶
هزارتن قهوه وارد شده که در مقایسه با سال ۹۷، ۳۳۳ درصد رشد

داشته که علی القاعده مصرف چای کاهش پیدا می کند.

او مصرف سالانه چای کشور را ۶۰ تا ۷۰ هزارتن اعلام کرد و افزود: با
احتساب سرانه مصرف و میزان صادرات، حداکثر واردات چای از ۵۰
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هزارتن در سال فراتر نخواهد رفت.

حسنی گفت: براساس آمار بیش از ۵ هزارهکتار باغات چای رها شده است
که در صورت استمرار سیاست حمایتی مناسب به چرخه تولید بازمی

گردد.

سرویس خبری: کشاورزی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوان

در دیدار یونس ژائله با رئیسکل
ــرح ــران مط ــزی ای ــه مرک بیم
شـد؛بیمهها بـا الگـوبرداری از
کشورهـای موفـق بـه حـوزه تجـارت

ورود کنند

یونس ژائله، رئیس اتاق تبریز در دیدار با رئیسکل بیمه مرکزی
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ایران، بر ضرورت ورود بیمههای کشور به حوزه تجارت با الگوبرداری
از کشورهای موفق تأکید کرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی،رئیس اتاق بازرگانی،
صنایع، معادن و کشاورزی تبریز با تأکید بر اهمیت جایگاه بیمه در
حوزه صنعت، گفت: بیمهها نقش مهمی در بحث امنیت سرمایهگذاری دارند
و سرمایهگذاران میتوانند در قالب پوشش بیمهای، با فراغ خاطر برای

جامعه تولید ثروت کنند.

یونس ژائله در دیدار با رئیسکل بیمه مرکزی و هیات همراه در اتاق
تبریز، بر ضرورت ورود فعالانه بیمهها به حوزه واردات و صادرات
تأکید کرد و افزود: زمانی که مجموعه یا شخصی ریسک سرمایهگذاری را
بهخصوص در حوزه بینالمللی میپذیرد، نیازمند تضمین معتبر است؛
چراکه سرمایهگذار نمیتواند بهتنهایی تمامی ریسکها را بر عهده

بگیرد.

بنیانگذار گروه شیرین عسل تصریح کرد: در تمامی دنیا شرکتهای بیمه
در این زمینه بهصورت تخصصی فعالیت داشته و مدیریت ریسک میکنند،
اما ایران جزو کشورهای با ریسک بالا در حوزه تجارت است، در واقع
سازمانهای بیمهای کشور ما در مقایسه با کشورهای همطراز ازنظر
جمعیتی عقب ماندهاند. بنابراین خلأ نبود بیمهها در حوزه تجارت
ً محسوس است و نیاز به حرکت جسورانه در بینالملل در کشور ما کاملا

این زمینه داریم.

رئیس اتاق تبریز در ادامه بر لزوم تدوین برنامه مشخص در خصوص
ارائه خدمات بیمهای تأکید کرد و ادامه داد: بیمهها باید نقاط ضعف
و قوت خود را شناسایی کرده و با الگوبرداری از کشورهای موفق،

طرحهای جدید ارائه دهند.

وی یکی از وظایف سازمانهای بیمهگر بزرگ را توسعه تجارت بینالملل
عنوان کرد.

ژائله همچنین، تسریع فرایند رسیدگی به پروندهها در سازمانهای
بیمهای را خواستار شد و افزود: تأخیرهای صورت گرفته از سوی
بیمهها با توجه به شرایط عدم ثبات نرخ ارز در کشور، منجر به وارد
شدن خسارات زیادی به شرکتها میشود، این در حالی است که بیمهها

موظف هستند در کمترین زمان ممکن به تعهدات خود عمل کنند.

علی استادهاشمی؛ رئیسکل بیمه مرکزی ایران نیز در این دیدار از



آمادگی برای طراحی خدمات بیمهای متناسب با نیاز صنعتگران خبر
داد.

وی گفت: در این راستا ضروری است تا شرکتها و مجموعهها نیازهای
خود را طرح کنند تا سپس بر اساس آن طرح ویژهای در سازمانهای

بیمهگر تدوین شود./ اتاق تبریز

جزئیـات کشـف محمـوله بـزرگ حشیـش
از داخل رب گوجه ترانزیتی

گمرک ایران از کشف یک محموله بزرگ مواد مخدر از نوع حشیش به
میزان ۱۲۳۲ کیلوگرم خبر داد که قرار بود از افغانستان به اروپا

ترانزیت شود.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، از گمرک
ایـران، مأمـوران گمـرک میلـک در اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان بـا
بهرهگیری از رصد سامانه ای و کنترل اسنادی به یک کامیون حامل بار
ترانزیتی رب گوجه فرنگی مشکوک و در بازرسی از داخل قوطی های رب
گوجه فرنگی موفق به کشف ماده مخدر از نوع حشیش می شوند که به طرز

ماهرانهای در داخل قوطیهای رب گوجه فرنگی جاسازی شده بود.
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بنابراین گزارش، در بازرسی مأموران گمرک از این محموله مقدار
۱۲۳۲ کیلوگرم ماده مخدر حشیش کشف و ضبط شد. مقصد این محموله
کشورهای اروپایی عنوان شده است که قرار بود از مسیر ایران به

اروپا ترانزیت شود.

صدور مجوز تولید آرد کامل برای
دو کارخانه در خوزستان

مدیر کل استاندارد خوزستان گفت: دو کارخانه در استان مجوز
استاندارد تولید آرد کامل را دریافت کردند.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل از
ایسنا؛ علی داودی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: به منظور اصلاح،
ارتقا و تنوع بخشی به سبد غذایی مصرف خانوار، حفظ سلامت شهروندان
و ترویج و اشاعه فرهنگ مصرف آرد کامل و در راستای اجرای سیاستهای
کلی سلامت ابلاغی مقام معظم رهبری، اداره کل استاندارد خوزستان
اقدام به صدور دو مجوز استاندارد تولید آرد کامل برای دو کارخانه

کرد.

وی افـزود: آرد کامـل آردی اسـت کـه از تمـام اجـزای دانـه گنـدم

https://agrofoodnews.com/%d8%b5%d8%af%d9%88%d8%b1-%d9%85%d8%ac%d9%88%d8%b2-%d8%aa%d9%88%d9%84%db%8c%d8%af-%d8%a2%d8%b1%d8%af-%da%a9%d8%a7%d9%85%d9%84-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%af%d9%88-%da%a9%d8%a7%d8%b1/
https://agrofoodnews.com/%d8%b5%d8%af%d9%88%d8%b1-%d9%85%d8%ac%d9%88%d8%b2-%d8%aa%d9%88%d9%84%db%8c%d8%af-%d8%a2%d8%b1%d8%af-%da%a9%d8%a7%d9%85%d9%84-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d8%af%d9%88-%da%a9%d8%a7%d8%b1/
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(آندوسپرم، سبوس و جوانه) و پس از پوستگیری اولیه تهیه میشود و
دارای بیـش از ۱۲ درصـد پروتئیـن و شامـل فیـبر، مـواد معـدنی و

ویتامینهای گروه «ب» است.

داودی گفت: این آرد میتواند در تولید انواع نان و فرآوردههای
آردی به کار رود.

سرویس خبری: استان ها

منبع: ایسنا

در کمیسیون کشاروزی، آب و محیط
ــرح ــبریز مط ــاق ت ــت ات زیس
شد؛تغییرالگوی کشت باید با دقت
و ظرافــت و تــوجه بــه معیشــت

جایگزین همراه باشد
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کمیسیون کشاروزی، آب و محیط زیست اتاق تبریز با دستور جلسه
«ارائه گزارش سازمان جهاد کشاورزی استان در خصوص الگوی کاشت
استان آذربایجانشرقی» با حضور مدیر کل هواشناسی استان، معاونان
سازمان جهاد کشاورزی استان و اساتید دانشگاهی در اتاق بازرگانی

تبریز برگزار شد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی از روابط عمومی اتاق
بازرگانی تبریز، بشیر جعفری؛ رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و محیط
زیست اتاق بازرگانی تبریز در ابتدای این نشست ضمن ابراز خرسندی
از بارشهای اخیر در حوضه دریاچه ارومیه گفت: این بارشها سبب شده،
یاس موجود در رابطه با دریاچه ارومیه به امید تبدیل شود، با این
حال آرزومندیم آبی که در حال حاضر در دریاچه جاری است، با مدیریت

بهینه حفظ شده و جلوی تبخیر آن گرفته شود.

وی با اشاره به محدودیت منابع آبی در استان گفت: باید با تکمیل
زنجیره ارزش در روستاها، دامداریهای سنتی و کسب و کارهای خانگی و
کوچک را در روستاها سامان داده و با برنامهمحوری، در مسیر توسعه

معیشت جایگزین گام برداریم.

وی تصریح کرد: علیرغم کمبود منابع آبی و لزوم مقابله با کاشت
محصـولات پرآببـر، برخـی از محصـولات کشـاورزی اسـتراتژیک هسـتند و

https://agrofoodnews.com/wp-content/uploads/2024/03/بشیر-جعفری.jpg


نمیتوان از تولید این محصولات خودداری کرد، بنابراین پیشنهاد ما
این است که با تدوین برنامههای راهبردی، مدیریت منابع آب را در

حوزه باغات یا محصولات کمتر استراتژیک به کار بگیریم .

حبیب عبدلی؛ مدیرکل سازمان هواشناسی آذربایجانشرقی گفت: در سال
زراعی جاری میزان بارشهای استان ۹۳ میلیمتر بوده که این میزان
نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود ۵۶ درصد افزایش اما نسبت به
بلندمدت حدود ۱۹ میلیمترکاهش داشته است. با این حال وضعیت
بارندگی استان آذربایجانشرقی نسبت به سایر استانهای کشور در
بلندمدت بالاتر از حد میانگین است و از نظر بهینه بارندگی رتبه

هفتم را کسب کرده است.

مدیرکل هواشناسی آذربایجان شرقی ادامه داد: آذربایجانشرقی از نظر
وضعیت دما در بلندمدت افزایش ۱ تا ۲ درجهای داشته است، در کشور

جزو چهار استان با افزایش دمای بیشتر است.

کرامتـی؛ معـاون بهبـود تولیـدات گیـاهی سازمـان جهـاد کشـاورزی
آذربایجانشرقی در این نشست به تشریح اقدامات انجام شده در راستای

تغییر الگوی کشت در استان پرداخت.

وی افزود: تغییر الگوی کشت استان در ۸ گروه مختلف انجام شده است
و درصد تحقق در کشت آبی ۸۶ درصد و در کشت دیمی ۱۰۱ درصد محقق شده
است، بهطوریکه استان آذربایجان شرقی رتبه یک کشوری را در راستای

تغییر الگوی کشت در سال ۱۴۰۱ بهدست آورده است.

کرامتی، یکی از موانع موجود در رابطه با کشت محصولات دیم را
ناهماهنگی و منطبق نبودن تقویم زراعی با تقویم سال آبی دانست و
افزود: فاصله ۶ ماهه بین این دو تقویم باعث میشود، محصولات پر
آببری مانند سبزیجات و سیفیجات که در ابتدای سال کاشته میشود،
بخش عمدهای از منابع آبی را استفاده کنند و برای محصولات کمآببر
که در نیمه دوم سال کاشته میشوند، آب به اندازه کافی باقی نماند.

وی تاکید کرد: آذربایجانشرقی در تولید برخی محصولات از جمله نخود
و کلزا بسیار مستعد است، اما در شرایطی که متاسفانه بخش عمدهای
از محصولات تولید شده در این موارد به فروش نرفته و در انبارها

مانده اند برای واردات این محصولات مجوز صادر می شود.

ــتانداری ــی اس ــور عمران ــاهنگی ام ــاون هم ــری؛ مع ــارعلی ذاک جب
آذربایجانشرقی در پایان این نشست به جمع بندی مباحث پرداخت و



گفت: متاسفانه در بسیاری از موارد برخورد ما با امور به صورت صفر
یا صد است و ما نمیتوانیم به یکباره به کشاورزانی که سالها مشغول
کشت محصول خاصی هستند و از این طریق درآمد کسب میکنند، تکلیف

کنیم که فعالیت خود را متوقف کنند.

وی ادامه داد: ما باید بر اساس اولویتبندی محصولات و طبقهبندی
کشاورزان، اقدام به مدیریت حوزه کشاورزی کنیم.

ذاکری مشکل اصلی را در حوزه کشاورزی نه مزارع و باغات موجود،
بلکه گسترش آنها دانست و تاکید کرد: اهتمام ما باید بر جلوگیری

از روند افزایش سطح زیر کشت در استان باشد.

وی همچنین بر لزوم فرهنگسازی در رابطه با کشت محصولات دیمی و
کمآببر تاکید کرد.

ذاکری همچنین بر لزوم فعالیت تیمی بین دستگاههای مختلف در حوزه
مدیریت منابع آبی تاکید کرد و افزود: باید تمامی سازمانهای مرتبط
همزمان در جلسات حضور داشته باشند تا بتوانیم با نقد عملکرد و

طرح مشکلات، راهکاری برای مدیریت منابع آبی به دست بیاوریم.

وی افزود: ما از یکسو باید ببینیم تغییرالگوی کشت تا چقدر
توانسته در مدیریت منابع آبی موثر باشد و از سوی دیگر باید

راهکارهای معیشت جایگزین برای کشاورزان در نظر بگیریم.

در پایان قرار شد مباحث مربوط به الگوی کشت استان در نشست های
بعدی با حضور مسئولان سازمان آب منطقه ای ادامه یابد تا با نقد و
بررسی های کارشناسانه به ارایه برنامه و رهنمودهای عملی برای سال

آینده زراعی منتهی شود.

گفتنی است گزارشات ارائه شده در این نشست ضمیمه متن شده است.

دریافت لینک گزارش
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کلمپلو شیرازی و آش کازرون ثبت
ملی شدند

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس از ثبت ملی
دریاچه مهارلو، تخت حنا آباده، کلم پلو شیرازی، آش کازرون و رسم

نان پوش جنوب فارس خبر داد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، محمد
ثابت اقلیدی در جمع خبرنگاران از ثبت ۱۳۵ پرونده آثار تاریخی،
فرهنگی، طبیعی و میراث معنوی این استان خبر داد و گفت: طی دو روز
گذشته جلسه شورای ملی ثبت آثار تاریخی، فرهنگی، طبیعی و تعیین

حرائم کشور به میزبانی استان فارس برگزار شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس افزود: با ثبت
این آثار تعداد آثار ثبتی استان در فهرست ملی بیش از ۳ هزار و

۲۵۰ اثر رسیده است.

وی بیان کرد: از ۹۳ پرونده آثار تاریخی، فرهنگی ارائه شده ۷۹
پرونده در فهرست ملی قرار گرفت و ۱۰ پرونده نیز واجد ارزش شناخته

شد همچنین در این جلسه ۴ پرونده تعیین حریم آثار نیز مشخص شد.
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ثابت اقلیدی اظهار کرد: در بخش حرایم نیز ۴ پرونده بازنگری حریم
مجموعه تخت جمشید تعیین حریم یک  تپه تاریخی در کازرون و کاخ
سروستان و همچنین بازنگری حریم محور تاریخی ـ فرهنگی عرفان در

شیراز تایید شد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس همچنین
گفت: در بخش میراث طبیعی هم ۲۲ پرونده در فهرست ملی جای گرفت

همچنین در بخش میراث معنوی هم ۲۰ پرونده ملی شد.

وی از ثبت دریاچه مهالو، غار شاپور و تنگ چوگان، مجموعه درختان
کهنسال نیریز، سپیدان، استهبان، اقلید، بختگان، فیروزآباد، فسا،

لامرد و … در بخش میراث طبیعی در فهرست ملی خبر داد.

به گفته ثابت اقلیدی در بخش میراث معنوی پرونده کلم پلو و قهوه
شیراز، آش کازرونی، پوشاک، حلوای سنتی و بارگاهگردانی در بیرم،
پوشاک لامرد و مهر، غذای محلی چش کُده در خنج و اوز، داروی محلی
وِِگبا خنج، مسابقه کله قند لطیفی لار، مراسم نان بُخالو و غذای س
پوش در جنوب فارس، اجاق بوسی عروس در ترکان قشقایی، نان پیدا
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ایزدخواست،

فرش گیان یا جیان بوانات، تخت حنا آباده، مراسم دیگ جوشان روستای
فشان خفر، یادمان یاس کبود خفر، قنات روبی سرچهان و مهارت

پالاندوزی استهبان نیز در فهرست ملی جای گرفت.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس یادآور شد: ثبت
آثار تاریخی، فرهنگی و طبیعی در فهرست ملی و جهانی تاثیر بسزایی

در معرفی حفاظت و نگهداری این آثار دارد.

سرویس خبری: آشپزی و گردشگری غذا
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